
 

21. marts 2023 

Beretning 2022-23 

Jeg skal her kort kommentere på de sager/ak8viteter, som Landsbylauget har arbejdet med det 
seneste år. 

Bestyrelsen 
Bestyrelsen har i 22-23 bestået af Andreas Brandrup Elkjær som Oldermand, MeIe Brynnum som 
skatmester, Mayu Lund som sekretær, samt Kasper Thomsen og Marie-Louise Kold, og Henny 
Nielsen og JyIe Bram som stedfortrædere. 

Vores oldermand har siden oktober af personlige årsager ønsket at træde i baggrunden, og 
beretningen er derfor i år blevet 8l skatmesterens beretning. 

Der har i årets løb været aQoldt 4 møder i bestyrelsen. 

Lokalplan 704 

Bestyrelsesarbejdet har det seneste år primært handlet om Liljeborgs lokalplan 704, og i den 
forbindelse været præget af rig8g mange møder og meget ak8vitet med GF Veddelev Mølle, 
Danmarks Naturfredningsforening, Veddelev Borger og Grundejerforening, diverse poli8kere og en 
lang række naboer på Veddelev halvøen. 
Vores Oldermanden erklærede sig fra starten inhabil i sagen omkring Liljeborg/Dyskærgård, og 
sagen har derfor primært været håndteret af vores skatmester. 

Jeg vil ikke her gå i detaljer omkring hverken proces eller endelig lokalplan, men henvise 8l vores 
hjemmeside, hvor vores løbende dialog og dokumenter ligger, og den endelige lokalplan ligger på 
kommunens hjemmeside. 

Lokalplan 704 er nu vedtaget, og vi afventer i spænding planerne for hhv. etablering af grusvejen 
fra Brovej 8l Dyskærgård og etablering af naturområde på dele af jordene på ”bagsiden” af 
landsbyen, samt 8dshorisonter for begge projekter. Vi forventer at den nye bestyrelse vil fortsæIe 
dialogen med Liljeborg og de øvrige foreninger, samt med kommunen, som har vedtaget at 
fortsæIe et pres på Vejdirektoratet for at finde en løsning på adgangsvej fra Frederiksborgvej. 

Møllegård er blevet flot renoveret og pga bopælspligten er hovedhuset nu udlejet 8l meget lokale 
beboere, og i længerne flyIede ’Haver 8l maver’ ind sidst på foråret 2022, og i juni var alle 
inviteret 8l åbent hus og en snak om projektet.  



Det bliver interessant at se hvad planerne for området kommer 8l at bringe i de kommende år, og 
vi ser frem 8l fortsaIe dialoger. 
Veje og trafik 

E[er flere års møder, skriv og opfordringer vedrørende has8ghedsnedsæIende foranstaltninger i 
krydset Baunehøjvej/Bygaden, lykkedes det i starten af 2022 at få opprioriteret krydset på 
kommunens trafiksikkerhedsplan med en ramme på 800.000 kr. Projektet er siden opreguleret 8l 
en ramme på 1,4 mio kr. og omfaIer nu også en mulighed for at sikre krydset Baunehøjvej/
Svaleøvej. Projektet er pt planlagt 8l 2023, og vi følger sagen og afventer invita8on 8l dialog 
omkring løsninger. 

Vi har også længe ønsket en generel has8ghedsbegrænsning i Bygaden, og e[er vores mange 
dialoger omkring Liljeborgs trafik gennem landsbyen, har flere medlemmer af Plan- og 
Teknikudvalget været åbne overfor, at overveje fx vejbump i begge ender af landsbyen som ”et 
plaster på såret”. Puljen 8l trafiksikringsprojekter er netop opgraderet i starten af 2023, og vi 
forventer at den nye bestyrelse vil følge op. 

Ak;viteter 

Vi har aQoldt 5 ak8viteter i årets løb. 

I juni gik vi Tour de Veddelev gennem landsbyen, hvor flere fortalte historier om deres huse, 
e[erfulgt af fællesspisning og hygge. 

Store Badedag i august blev aQoldt i samarbejde med Veddelev Grundejerforening, igen i år en fin 
dag med Hawaii-stemning og hygge om bålet. Vi håber at gentager succesen, som måske er blevet 
en ny tradi8on, i 2023. 

I september aQoldt vi igen fællesspisning på Café Miraculix, der bød på lækker grillmad og salater. 
En hyggelig a[en hvor mange fik hilst på hinanden. 

Det tradi8onelle julebankospil blev gennemført i december, som al8d med godt fremmøde, floIe 
gevinster og hygge. 
Og i februar var det så 8d 8l fastelavnsfest for alle børn på Veddelevhalvøen med tøndeslagning og 
fastelavnsboller i Børnehuset. 

Stor tak 8l alle, der har været med 8l at arrangere og gøre disse hyggelige arrangementer muligt. 

Det kommende år 

Vi forventer, som sagt, at den nye bestyrelse kommende 8l at arbejde videre dels med lokalplan 
704 og med trafikprojektet. 
Derudover forventes det, at der bliver aQoldt både tradi8onsrige – og måske nye – 
fællesarrangementer i landsbyen.  



Alle er velkomne 8l at byde ind med ideer, samt med planlægning og aQoldelse af arrangementer. 

Skatmester, MeIe Brynnum


